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Zhrnutie správy zo zasadnutia

   Predsedá Pekka Pesonen.

 

Informácie a diskusia o používaní názvov mäsových výrobkov pre ich rastlinné náhrady

Sekretariát informoval o rokovaní o obchodných pravidlách pre poľnohospodárske výrobky
uvádzané na trh v EÚ v rámci tzv. spoločných organizácií trhu (CMO) v rámci reformy SPP
v Európskom parlamente. Europoslanec Eric Andrieu (FR) predložil pozmeňovací návrh, v ktorom
vyzval Komisiu, aby poskytla „zvláštne pravidlá definícií, označení alebo obchodných názvov mäsa,
mäsových  polotovarov a mäsových výrobkov“ s prihliadnutím na vývoj trhu s mäsom v EÚ.
Požaduje, aby Komisia pomohla odstrániť akékoľvek pochybnosti o terminológii používanej pri
rastlinných náhradách za mäso. Už v apríli 2019 pritom europoslanci prijali pôvodný pozmeňovací
návrh, v ktorom žiadali zachovanie a ochranu tradičných označení mäsa a mäsových výrobkov.
Aktuálna navrhovaná zmena by pôvodný postoj Parlamentu zmiernila, pretože by umožnila
odchýlky od všeobecného zákazu „mäsových“ názvov pre vegetariánske a vegánske výrobky, ak by
bola presná povaha potraviny zrejmá z tradičného používania a pokiaľ by bola jasne označená
termínom „bez mäsa“, „rastlinný“, „vegetariánsky“ alebo „vegánsky“.

Sekretariát informoval, že na iniciatívu Parlamentu upustiť od svojho pôvodného prísnejšieho
postoja voči vegetariánskym výrobkom reagoval zaslaním otvoreného listu europoslancom,v
ktorom ich vyzýva, aby podporili pôvodný pozmeňovací návrh z apríla 2019 a neprijali iný
kompromis. List podpísala napr. spoločnosť CLITRAVI (asociácia výrobcov mäsových výrobkov).
Bohužiaľ, EDA (Európska asociácia výrobcov mliečnych výrobkov) sa nepripojila.

 Hlasovanie plenárneho zasadnutia je zatiaľ plánované na druhú polovicu októbra. Jednotlivé
politické frakcie nie sú vo svojich stanoviskách jednotné, preto je ťažké odhadnúť, ako budú
poslanci hlasovať. Sekretariát vyzval členov, aby kontaktovali svojich europoslancov a národné
autority. Pripravujú sa i komunikačné kampane na sociálnych sieťach.

Diskusia:

IT, DK aj FI vyjadrili podporu pozícii Copa a Cogeca a pozmeňovaciemu návrhu z roku 2019.

IT sa obáva rozhodnutia Komisie kvôli negatívnemu postoju F. Timmermansa k živočíšnej výrobe.
Ako záložný variant by podľa IT mohol slúžiť kompromisný návrh Anne Sanderovej (FR, EPP) – týka
sa 4 kategórií mäsa a mäsových výrobkov (mäsa, mletého mäsa, mäsových výrobkov a mäsových
polotovarov). Zástupcovia IT a DK si vypýtali  zoznam europoslancov, ktorých by mohli
kontaktovať. Podľa DK možno očakávať veľký tlak aj zo strany výboru ENVI. Reprezentantka FR
podporila možnosť „záložného riešenia“ Sanderovej, pokiaľ nebude podporený pôvodný
pozmeňovací návrh z roku 2019. Tento variant by však mal nastať, až keď to bude absolútne
nevyhnutné, keďže Sanderovej návrh chráni iba najcitlivejšie kategórie.

Sekretariát na záver skonštatoval, že vypracuje stanovisko Copa a Cogeca, ktoré bude rozoslané
členským organizáciám na schválenie a potom sa bude využívať pri rokovaniach s európskymi
inštitúciami. Ďalej upozornil na to, že aj pre vegetariánov a vegánov môžu byť tradičné  názvy
zavádzajúce. O téme sa bude rokovať aj počas POCC/CCC dňa 8.10. 2020.


